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Rada Miejska w Pleszewie 

Protokół nr LXVI/2023  

 

 

LXVI sesja w dniu 27 kwietnia 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 27 kwietnia 2023 r. o godz. 12:00, a zakończono o godz. 15:03 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Dariusz Dryjański 

2. Renata Garsztka 

3. Bernadeta Gawrońska 

4. Wiesława Gil 

5. Adela Grala-Kałużna 

6. Piotr Hartleb 

7. Elżbieta Hyla 

8. Grzegorz Jenerowicz 

9. Błażej Kaczmarek 

10. Eryk Kowcuń 

11. Piotr Kusiakiewicz 

12. Maciej Ładziński 

13. Kinga Melka 

14. Jolanta Molska 

15. Jan Noskowski 

16. Jan Sroczyński 

17. Anita Szczepaniak 

18. Karol Szehyński 

19. Katarzyna Trawińska 

20. Małgorzata Wysocka-Balcerek 

21. Dorota Żarnowska 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 protokołu.  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

 

Otwarcia LXVI sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala - Kałużna, która stwierdziła, że na sali znajduje 

się 20 radnych, czyli Rada jest władna do podejmowania uchwał. Przywitała przybyłych gości.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów Nr LXII/2023 z dnia 23 lutego 2023 r., LXIII/2023 z dnia 17 marca 2023 r., LXIV/2023 z 

dnia 20 marca 2023 r., LXV/2023 z dnia 6 kwietnia 2023 r. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i ich realizacji. 

5. System edukacji publicznej i niepublicznej w Mieście i Gminie Pleszew. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) utworzenia związku powiatowo – gminnego „PPL – Pleszewskie Przewozy Lokalne”, 

b) przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 

2023-2030, 

c) zmiany uchwały nr VIII/54/2019 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 30 maja 2019 r.  

w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w 

przedszkolach publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pleszew, 
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d) zmiany uchwały Nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie: 

Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2023, 

e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa ul. Armii Poznań w Pleszewie wraz z rozbudową skrzyżowania z ul.: Lipową, Malińską i 70 

Pułku Piechoty na skrzyżowanie typu rondo”, 

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej 

nr 4335P w m. Kowalew w ramach zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa sieci dróg powiatowych na 

terenie Powiatu Pleszewskiego”, 

g) przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew od Powiatu Pleszewskiego realizacji zadania  

pn. „Zagospodarowanie terenu przy dworcu PKP w m. Kowalew”, 

h) uchylenia uchwały nr XXX/291/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 22 kwietnia 2021 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego śródmieścia 

Pleszewa, 

i) uchylenia uchwały nr XXIX/191/2005 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 24 lutego 2005 r. w sprawie poboru 

podatków i opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023 – 2035, 

k) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023. 

7. Sprawy różne. 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że chce w wolnych głosach i wnioskach poruszyć trzy tematy:  

- budowa Wielofunkcyjnego Centrum Rozwoju, 

- wniosek na budowę biogazowni,  

- wniosek na wieżę telefonii komórkowej.   

 

Głosowano w sprawie: 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, 

Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

3. Przyjęcie protokołów Nr LXII/2023 z dnia 23 lutego 2023 r., LXIII/2023 z dnia 17 marca 2023 r., LXIV/2023 z 

dnia 20 marca 2023 r., LXV/2023 z dnia 6 kwietnia 2023 r. 

 

Nie wniesiono uwag.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołów Nr LXII/2023 z dnia 23 lutego 2023 r., LXIII/2023 z dnia 17 marca 2023 r., LXIV/2023 z dnia 20 

marca 2023 r., LXV/2023 z dnia 6 kwietnia 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, 

Dorota Żarnowska 



3 

 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i ich realizacji. 

 

Radny B. Kaczmarek zapytał o zarządzenie nr 52 w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli. 

Czy są tam jakieś zmiany? Z czego to wynika? 

 

Radny G. Jenerowicz powiedział, że duża część zarządzeń dotyczy rozstrzygniętych konkursów na dyrektora szkoły. 

Pogratulował nowym dyrektorom szkół.  

Zapytał o zarządzenie nr 56 – Burmistrz I. Świątek została powołana na Przewodniczącą Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Czy Pani Burmistrz będzie dążyła do ograniczenia ilości alkoholu na terenie Miasta i Gminy, 

czy będzie podejmowała jakieś inne rozwiązania? 

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek odpowiedziała, że Gminna Komisja Rozwiazywania Problemów Alkoholowych to ważny organ 

w bieżącym funkcjonowaniu Gminy. Po badaniach, które przeprowadzaliśmy w latach 2015-2019 i 2023 wiemy, że mamy 

problem z zagrożeniem uzależnieniami wśród dzieci i młodzieży. Jesteśmy zobowiązani do tego, aby przestrzegać ustawy 

o wychowaniu w trzeźwości. Dodała, że chciałby dążyć do tego, aby w dowolny możliwy sposób zgodny z prawem 

ograniczyć dostępność. W jakiej formie, na jakich zasadach, w jakim czasie – to kwestia Komisji Spraw Społecznych i 

całej Rady.  

Jeżeli chodzi o doskonalenie zawodowe nauczycieli, to kwoty nie zmieniają się, natomiast zmienia się to, co dyrektorzy 

planują wewnątrz swoich jednostek. W związku z tym, że mamy obowiązek publikować te informacje, każda zmiana 

wewnątrz jednostki musi być umieszczona w zarządzeniu.  

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna powiedziała, że rozmawialiśmy o tym, że nie mamy wpływu na miejsca, gdzie 

alkohol dostępny jest 24 godziny na dobę. Naszą rolą jest walka o świadomość społeczeństwa, ale musi nam w tym pomóc 

Państwo. Jeżeli nam ono nie pomoże, to my sami nie jesteśmy w stanie wiele osiągnąć.  

 

Radny B. Kaczmarek dodał, że odpowiedzialność za to powinno wziąć Państwo. Co z tego, że my zakażemy sprzedawać 

alkohol w danych godzinach, jak inne gminy będą nadal sprzedawać. Zawsze można pojechać po alkohol to musi być 

kompleksowe rozwiązanie.  

 

5. System edukacji publicznej i niepublicznej w Mieście i Gminie Pleszew. 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że 4 lata temu podjęto kierunki działania: edukacja, mieszkalnictwo, mobilność miejska. 

Dofinasowanie do szpitala świadczy o tym, że służba zdrowia nie jest nam obojętna. Ostatnia konferencja, którą 

zorganizowaliśmy, pokazała, że kierunek jest właściwy. Dzisiejsza prezentacja jest podsumowaniem tego, co udało nam 

się zrobić w edukacji w ostatnich 4 latach.  

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek powiedziała, że temat systemu edukacji i edukacji w ogóle jest niezwykle ważny tematem, z 

uwagi na to, że w celu wyrównywania szans edukacyjnych i społecznych małych miejscowości w zasadzie jedynym, jak 

nie najważniejszym narzędziem jest edukacja.  

Mówimy o zmianach systemowych, o systemie, z którym się nic nie da, ale jest to system, który w ostatnich latach pokazał, 

że jest wyjątkowo elastyczny. Ostatnia zmiana nastąpiła w 2016 roku, kiedy powstały zmiany, które funkcjonują do dzisiaj. 

Zniknęły gimnazja, pojawiły się szkoły branżowe, szkoła podstawowa wróciła do stanu 1-8. Od 2021 roku istnieje jeden 

wspólny system, który wcześniej składał się z dwóch drobniejszych. Był system oświaty i system szkolnictwa wyższego. 

W tej chwili mówimy o systemie edukacji, który zajmuje się łącznie kształceniem, wychowaniem i opieką. Nadzór nad tym 

systemem ma Ministerstwo Edukacji i Nauki. Żłobki i klubiki dziecięce nie są w systemie edukacji, ale są pod nadzorem 

Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej. Jeśli chodzi o schemat poziomy, który ukształtował się po roku 2019, pokazuje 

on wprost za co jesteśmy odpowiedzialni jako Gmina. Jeśli chodzi o obowiązki, które wynikają z przepisów prawa oraz 

obowiązków gminy, to mówimy o dwóch bardzo ważnych obowiązkach: szkolny i nauki. Obowiązek szkolny to obowiązek 

dziecka 7-letniego. Obowiązek ten trwa do ukończenia 8 klasy. Obowiązek nauki to obowiązek kształcenia do 18 roku 

życia. Głównym obowiązkiem gminy jest nadzór nad spełnianiem tych obowiązków. Obowiązkiem jest też śledzenie losów 

absolwentów. Musimy wiedzieć, czy nasi absolwenci podjęli naukę w szkołach ponadpodstawowych. Gdy dyrektor widzi, 

że dany uczeń nie pojawia się w szkole i ma nieusprawiedliwione obecności w ponad 50%, występuje o ukaranie rodzica 

za niewypełnianie obowiązku szkolnego wobec swojego dziecka. Kary mogą sięgać nawet 10 tys. zł. Takich kar można 

nałożyć nawet pięć. Staramy się dyscyplinować rodziców. Najpierw upominamy, przypominamy, kary są nakładane w 

ostateczności.  
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Gmina ma obowiązek umożliwiać organom innym niż samorządowe, prowadzenia środków instytucji, które są związane z  

kształceniem, dydaktyką, ale też opieką i wychowaniem. Ma też obowiązek prowadzić bezpłatnie formy opieki, 

wychowania i kształcenia (żłobki, kluby dziecięce, przedszkola i szkoły). Może współpracować w tym zakresie z 

jednostkami niepublicznymi, osobami prawnymi bądź stowarzyszeniami. Na naszym terenie dysponujemy 4 żłobkami 

niepublicznymi. Mamy przedszkola w 22 różnych lokalizacjach, w tym jedno integracyjne. Mamy również 8 szkół 

podstawowych ogólnodostępnych oraz szkołę muzyczną, specjalną, przysposabiającą do pracy (OHP). Szkoły 

ponadpodstawowe to technika, licea ogólnokształcące, szkoła branżowa, szkoła specjalna oraz policealna.  

Zadanie, za które w pierwszej kolejności odpowiadamy to opieka nad dziećmi do 3 roku życia. Na naszym terenie mamy 4 

żłobki. W tej chwili trwają starania o uruchomienie kolejnych 2 żłobków. W latach 2016-2018 pojawił się na naszym terenie 

klubik dziecięcy, natomiast okazało się, że rodzice chcieli, aby dziecko mogło zostać dłużej niż 5 godzin. Różnica między 

klubkiem a żłobkiem jest taka, że dziecko w klubiku może zostać do 5 godzin, a w żłobku do 10. Do żłobka, można przyjąć 

dziecko już po 20 tygodniu życia, a do klubiku po ukończeniu 1 roku życia. Dotacja, która przyznajemy jako Gmina na 

żłobki wynosi 400 zł. Dla porównania, w Jarocinie taka dotacja wynosi 350 zł, w Kaliszu 500 zł, w Turku 250 zł. Każdy 

rodzic, który ma dziecko w niepublicznym żłobku otrzymuje 400 zł (na konto żłobka). Rodzic, który ma jedno dziecko 

może skorzystać z Programu Dofinansowanie pobytu w żłobku (400 zł przelewane na konto żłobka). Jeżeli to jest drugie 

lub trzecie dziecko, rodzic może skorzystać z Rodzinnego Kapitału Opiekuńczego (12 tys. zł). Kwoty ponoszone w 

żłobkach to od 900 do 1200 zł. 4 żłobki zostały wspomożone przez Gminę w ostatnim roku kwotą 433 200 zł.  

Mamy 22 lokalizacje, ale przedszkoli jest 17 (niektóre mają oddziały zamiejscowe). Z tego 9 jest prowadzonych przez 

samorząd, a 8 przez inne jednostki. Jednostki publiczne i niepubliczne różnią się tym, że publiczne są zobowiązane do tego 

żeby gwarantować darmową edukację i obowiązuje je standardowa, tradycyjna, otwarta rekrutacja.  

PKD to pewna wartość jednostkowa, która wynika z kosztów bieżących, ponoszonych przez jednostki tego samego typu w 

czasie wcześniejszym. Podstawowa kwota dotacji (jednostki niepubliczne) w 100% kształtowała się różnie. Od 2011 roku 

była na poziomie 480 zł, a w 2023 roku blisko 900 zł. Jednostki prowadzone przez inne organy niż samorządowe otrzymują 

dotacje o wartości PKD. Jednostki prowadzące przedszkola, ale będące organami publicznymi otrzymują 100% dotacji,  a 

jeżeli są w formie niepublicznej, otrzymują 75%. Dzieci pełnosprawne otrzymują pełną kwotę dotacji, natomiast dzieci 

niepełnosprawne otrzymują subwencję zgodnie ze swoją wagą niepełnosprawności. Jeśli te dzieci są 6-latkami i mieszkają 

na wsi, otrzymują one jeszcze większe środki. My jako samorząd, na nasze publiczne przedszkola, otrzymujemy dotację w 

wysokości 1 607 zł na cały rok. Jeśli chodzi o środki przekazywane do organów innych niż samorządowe na utrzymanie 

przedszkoli to w zeszłym roku przekazaliśmy kwotę blisko 3,5 mln zł. Są to środki, które zostają w Mieście i Gminie 

Pleszew.  

Szkół podstawowych mamy 9, z tego 3 są prowadzone przez organy inne niż samorząd gminny. W szkołach prowadzonych 

przez samorząd jest 2 346 osób, w niepublicznych 171, z czego największą szkołą nie samorządową jest Szkoła w 

Kuczkowie. Największą szkołą prowadzoną przez samorząd jest Szkoła nr 3.  

Kwota jednostkowa przelicznika standardu A zaczynała się w 2011 roku od 4 717 zł w każdym miesiącu. W tej chwili 

mamy wartość prawie 6 900 zł. Jest to wartość, jaką przekazujemy szkołom publicznym i dodając wskaźnik zwiększający, 

który zależy od kosztów ponoszonych w szkołach publicznych w czasie wcześniejszym, a szkoły niepubliczne dostają samą 

subwencję oświatową bez wskaźnika zwiększającego.  

Finansowanie szkół zamknęło się w zeszłym roku na poziomie ponad 2,5 mln zł. Łącznie do jednostek niepublicznych w 

zeszłym roku przekazaliśmy blisko 6,5 mln zł.  

Nie mamy wpływu na podstawy programowe, programy nauczania, systemy egzaminacyjne, czy podręczniki. Są obszary, 

na które mamy bezpośredni wpływ tj. pomoc nauczycielom, rozwiązania związane z ekologią. Najwięcej dzieci z gminy 

Czermin, Gołuchów i Dobrzyca wybiera edukację w Pleszewie. Tylko jedno dziecko z Pleszewa wybrało edukację w 

Czerminie, a 24 osoby z Czermina w Pleszewie. Z Gołuchowa 29 osób znajduje się w Pleszewie, a tylko 4 wybrały 

Gołuchów. 16 osób z Dobrzycy jest u nas, a 1 od nas w Dobrzycy.  

W tym roku mamy 52 osoby, które mają określoną niepełnosprawność. 15 dzieci mamy z niepełnosprawnością 

intelektualną w stopniu lekkim, w tym 2 w przedszkolu, 14 dzieci z autyzmem (w tym z zespołem Aspergera), w tym 4 w 

przedszkolu. Na podstawie opinii, w każdym tygodniu w szkołach samorządowych odbywa się ponad 800 godzin zajęć z 

pomocy psychologiczno-pedagogicznej. Pozyskujemy środki z zewnątrz, aby to szkolenie zawodowe nauczycieli mogło 

przebiegać jeszcze intensywniej.  

Duży nacisk kładziemy na aktywności zdrowotne. Stąd 1,5 roku temu został uruchomiony Program „Lubię ćwiczyć”. 

Wszystkie dzieci w szkołach otrzymały koszulki, w których ćwiczyły na zajęciach. Dzieci w przedszkolach otrzymały 

worki. Zaproponowaliśmy też zajęcia, które odbywały się w Grodzisko, Bronowie, Sowinie Błotnej i w Brzeziu na 

Orlikach. Był na tych zajęciach trener. Zainteresowanie było różne. Przed pandemią było dużo osób zainteresowanych, ale 

po pandemii uruchamiając Program, zaczynaliśmy od połowy chętnych i z roku na rok zwiększamy liczbę grup. Pływanie 

to aktywność, na którą będziemy nadal kładli nacisk. Realizujemy tę aktywność w kilku formach. „Basen za średnią” – 

1 173 osoby dostały karnet na basen. Prowadzone są zajęcia w klasach w ramach Programu „Umiem pływać”. Od 

przyszłego roku proponujemy zmiany. Wszystkie dzieci w klasach czwartych i siódmych realizowały zajęcia wychowania 

fizycznego na basenie 2 godziny tygodniowo. W czwartych klasach się to sprawdza, natomiast w siódmych jest kłopot. 

Dzieci zaczynają się wstydzić i przynoszą zwolnienia. W związku z tym, odpuszczamy zajęcia pływania klasom siódmym, 
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a przekazujemy je klasom czwartym i piątym. W klasach siódmych zaproponujemy inne formy aktywności tj. bowling, 

dart. W każdej szkole pojawili się koordynatorzy, którzy proponowali zajęcia związane z dronami, drukiem 3D, pływaniem. 

Zainteresowanie było średnie, a zajęcia odbywały się w Zajezdni Kultury oraz na basenie. Prowadzimy również akcje 

społeczne. Konsekwencją jest uzbrojenie gminy w system AED. W ciągu dwóch lat pojawiło się 6 systemów pierwszej 

pomoc. Koszt jednego AED kształtuje się na poziomie 7 000 – 8 000 zł.  

Radny G. Jenerowicz wspominał o problemie z alkoholem. Dyskutowaliśmy o tym dosyć szeroko, ale najważniejsza w tym 

zakresie jest edukacja i uświadomienie sobie na ile problem jest poważny. Kampanią społeczną trafiliśmy do rodziców 

przez dzienniki elektroniczne oraz przez media lokalne. Uświadamialiśmy, jak wygląda problem z alkoholem, tytoniem, 

narkotykami oraz ze światem cyfrowym. Zajęcia były dedykowane dla dzieci, młodzieży, rodziców, osób pracujących z 

dziećmi i młodzieżą na kwotę ponad 50 tys. zł. Dzięki Programowi EKO Pleszew o wartości blisko 1 mln zł powstało 

miasteczko ruchu drogowego, wyposażono przedszkola i szkoły. dzieci w przedszkolach prowadziły ogródki, w szkołach 

utworzono pracownie ekologiczne. Wszystkie jednostki zostały uzbrojone w stojaki rowerowe. W tej chwili mamy 30 

nowych czujników powietrza.  

W Kowalewie powstało Szkolne Centrum Innowacji. W ZSP nr 1, 2 i 3 oraz w Kowalewie są pracownie językowe 

terminalowe. W ZSP nr 2 powstała również pracownia multimedialna, a praktycznie w każdej jednostce jest pracownia 

druku 3D. Pracownia kulinarna i rękodzieła znajduje się w ZSP nr 3.  

„Respireco” było pilotażem w ZSP nr 2. Ma ono oczyścić i ocieplić powietrze, które wraca do pomieszczeń. W Taczanowie 

przeprowadziliśmy optymalizację spalania.  

Majątek gminny w zarządzie szkół to blisko 55 mln zł. W ciągu 4 lat udało się uruchomić 10 pracowni terminalowych, 

zakupić ponad 100 tablic, monitorów, dywanów interaktywnych. Ponad 700 laptopów jest w szkołach. Ponad 3 mln zł 

pozyskaliśmy na to, aby doposażyć szkoły i uatrakcyjnić pobyt dzieci w szkole. Wśród uczniów zostały przeprowadzone 

badania ankietowe na temat uzależnień, potrzeb, doradztwa edukacyjno-zawodowego.  

 

W formie filmiku przedstawiono relację z przedszkoli i ze szkół.  

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek dodała, że nie wolno nam zapomnieć, że na co dzień w każdym przedszkolu, szkole dzieją się 

rzeczy magiczne. Warto zaglądać do szkół i przedszkoli. Podziękowała dyrektorom, nauczycielom, i dzieciom za otwartość 

i współpracę, a Radnym za możliwość realizowania inwestycji.  

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że edukacja to świadoma polityka przyjęta przez nas na samym początku kadencji. To jest 

budowa Pleszewa jako ośrodka, który również oddziałuje na inne gminy. Dane, które przytoczyła Z-ca Burmistrza I. 

Świątek pokazują, że nasze placówki są na tyle atrakcyjne dla mieszkańców innych gmin, że dzieci z tych gmin są wysyłane 

do naszych szkół, przedszkoli. Statystyki pokazują, że demograficznie jest słabiej. Mamy dane z Parku Wodnego „Planty”, 

gdzie około 20-30% osób uczęszczających na prywatne nauki pływania pochodzi spoza gminy Pleszew. Analizowaliśmy 

również udział dzieci w sekcjach m.in. piłki nożnej, gdzie również w klubie Stal Pleszew około 20-30% osób, to dzieci 

spoza gminy Pleszew. Członkowie Komisji Sportu i Rekreacji mogą powiedzieć, że znaczną część stypendiów otrzymały 

dzieci spoza gminy Pleszew, ponieważ reprezentują kluby pleszewskie. Podstawową funkcją dobrej jakości edukacji i 

warunki, które jako organ prowadzący wraz z Radami Rodziców, nauczycielami, dyrektorami szkół realizujemy jest 

wyrównywanie różnic w kapitale społecznym poszczególnych dzieci. Edukacja w naszym kontekście to jest również 

współpraca z biznesem.  

Zaangażowanie wszystkich jest olbrzymie. Podziękował za zrozumienie. Powiedział, że na komisjach, w rozmowach często 

podejmujemy trudne decyzje, jakie zadanie zrealizować. W miarę rozwoju gmin w Polsce, takich zadań będzie więcej.  

 

Radny K. Szehyński zapytał, z czego wynika wzrost liczby dzieci, które potrzebują kształcenia specjalnego.  

 

Radna R. Garsztka powiedziała, że niesamowite byłoby to, gdyby dzieci mogły przejechać rowerem przez ścieżkę 

rowerową w każdym kierunku. O wiele więcej dzieci jeździłoby rowerami.  

 

Radny P. Kusiakiewicz zapytał o dotację dla żłobków. Dodał, że jedna osoba prowadzącą żłobek chciała się spotkać kilka 

miesięcy temu z radnymi na jednej z Komisji. Czy przewidujemy podwyższenie dotacji, chociażby o poziom inflacji? Nasza 

dotacja nie odbiega od dotacji w innych gminach, ale wzrosły koszty prowadzenia żłobków.  

Wiemy, że z końcem roku szkolnego, będziemy likwidować szkołę w Sowinie Błotnej. Czy nauczyciele z tej szkoły 

automatycznie zostaną zatrudnieni w szkole w Taczanowie? Jak wygląda sytuacja w pozostałych szkołach, jeśli chodzi o 

wolne etaty? 

 

Radna E. Hyla podziękowała za wyczerpującą prezentację. Powiedziała, że co roku Komisja Oświaty i Kultury objeżdża 

placówki oświatowe przed rozpoczęciem roku szkolnego. W tej kadencji w placówkach oświatowych nastąpiły rewolucyjne 

zmiany. Nie tylko chodzi o infrastrukturę, ale również o system nauczania. Dzieci nie tylko chodzą do szkół, aby się uczyć, 

ale także miło spędzać czas. Na przerwach prowadzone są zajęcia muzyczne dla dzieci. Godzin z pedagogiem jest nadal 
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mała ilość, ale my  jako samorząd nie mamy możliwości dać więcej tych godzin. Placówki robią wszystko, aby w miarę 

możliwości wspomóc dzieci.  

 

Radna M. Wysocka-Balcerek zapytała, jak statystycznie wygląda sytuacja z dziećmi z Ukrainy. Czy ich ilość się 

zmniejszyła? 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna powiedziała, że mamy duży kapitał własnościowy w szkołach, ale również 

posiadamy kapitał w postaci nauczycieli. Wpływamy na to, w jakich warunkach uczą się dzieci. Brakuje nam wpływu na 

podstawę programową. Zrobiliśmy wiele w zakresach, w których mogliśmy podjąć decyzje. Za mało zwraca się uwagę na 

kompetencje emocjonalno – społeczne.  

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek powiedziała, że nie do końca jesteśmy przygotowani do wprowadzenia zajęć, które miałyby 

wyrównać problemy. Kładziemy nacisk na to, aby osoby, które mają kontakt z dziećmi posiadały wysokie kompetencje. 

Problemy pojawiły się po zdalnym nauczaniu, ale także związane są z pewnym „wygodnictwem” i uzależnieniem od 

narzędzi cyfrowych.  

Jeśli chodzi o ilość orzeczeń, to powodem jest na pewno lepsza diagnostyka, ale też uwarunkowania osobnicze. Powodem 

jest też być może wycofanie społeczne i zmiany cywilizacyjne.  

Połączenie wsi z miastem oraz wsi między sobą to jest to nasza idea. Na pewno jest to proces, który będzie kształtował się 

latami. Ideą jest, aby każde dziecko mogło bezpiecznie dojechać rowerem do swojej szkoły.  

Dotacja do żłobków jest od kilku lat na jednym poziomie, ale porównując dotacje w różnych gminach, jest ona na dobrym 

poziomie.  

W Sowinie Błotnej problem „odpływu” dzieci pojawił się już kilka lat temu. Około dwóch lat temu byliśmy w tej szkole, 

aby zaproponować nauczycielom ewentualne rozwiązanie, gdyby placówka została zamknięta. W tej chwili jest około 30 

dzieci na przyszły rok. Zaproponowaliśmy nauczycielom, że w kolejnym roku znajdziemy dla nich miejsce w naszych 

jednostkach. Decyzja była taka, że będą walczyć o szkołę. W tej chwili nie widzimy możliwości, aby kogoś przyjąć.  

Jeśli chodzi o zatrudnienie tych nauczycieli w Taczanowie, to pewnie byłaby taka możliwość, gdyby tworzono z dzieci 

dodatkowe oddziały szkolne czy przedszkolne w Taczanowie.  

Największy kłopot mamy z psychologami. Mamy możliwość ich zatrudniania, ale nie mamy zasobów. Na rynku 

pleszewskim i w okolicy, nie ma psychologów.  

W tej chwili mamy 103-110 dzieci z Ukrainy w szkołach i przedszkolach. W czasie dużej migracji mieliśmy ok. 170 osób.  

 

Radny B. Kaczmarek zapytał, czy jedyną formą zatrudnienia psychologów w szkołach jest Karta Nauczyciela. Powiedział, 

że tutaj jest problem, ponieważ zasoby ludzkie znalazłyby się. Nie mamy możliwości w szkole zatrudnić psychologa na 

umowę cywilnoprawną. Tu powinny być zmiany, ale one nie od nas zależą.  

 

Radny P. Kusiakiewicz powiedział, że ogromne pieniądze poszły na Szkołę nr 3 i szkołę w Lenartowicach i efekt jest 

wspaniały. Pojawiają się głosy rodziców i uczniów naszej najstarszej Szkoły nr 1, czy w następnej kadencji mogą liczyć na 

podobny remont.  

 

Radna W. Gil zapytała, co się dzieje w momencie, gdy dziecko ma problem psychologiczny i zgłasza się do wychowawcy, 

psychologa. Jaki jest tok postępowania? 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że dwie realizacje w Szkole nr 3 i w Lenartowicach spowodowały, że pojawiły się głosy 

rodziców i uczniów. Nie ma się czego dziwić. Nie tylko Szkoła nr 1, ale także nr 2 jest starym budynkiem. Dodał, że to jest 

pytanie do przyszłej Rady Miejskiej i Burmistrza. Nie ma możliwości, aby prace rozpoczęły się w tej kadencji. Jeszcze jest 

kwestia sali gimnastycznej w Lenartowicach, ponieważ powstaje nam duża szkoła. W tej chwili, mamy problem z ilością 

dzieci.  

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek odpowiedziała, że diagnozowanie dzieci odbywa się dwutorowo. Zarówno rodzic może 

dostrzegać problem, ale także nauczyciel podczas całego dnia zajęć może coś zauważyć. Jest to kwestia radzenia ze strony 

szkoły wizyty w poradni psychologiczno-pedagogicznej.  

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) utworzenia związku powiatowo – gminnego „PPL – Pleszewskie Przewozy Lokalne”, 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że rozmowy między gminami trwały kilka lat. samorządy stwierdziły, że warto stworzyć 

związek powiatowo-gminny. Zaangażowało się w to również Starostwo Powiatowe. Zadanie jest niezwykle trudne. Są dwa 

modele funkcjonowania związku. Jeden model to ogłaszanie przetargów na linie autobusowe, a drugi to tworzenie własnej 
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spółki komunalnej lub wykorzystywanie już istniejącej. Prawdopodobnie część gminy będzie obsługiwana przez własną 

spółkę, a na inne linie będzie ogłaszany przetarg. Po weekendzie majowym odbędzie się sesja nadzwyczajna, ponieważ 

będziemy składać wniosek w ramach KPO na zakup nowych autobusów. Nie mamy rozstrzygniętej kwestii, jak będzie 

funkcjonowała ta komunikacja między gminą Pleszew a Dobrzyca, ponieważ znaczna część obsługi będzie się pokrywać z 

terenem naszej gminy. Czasu mamy mało i chcemy wykorzystać środki z funduszu autobusowego. Chcemy też urozmaicić 

ofertę przewozową, aby stawki za bilety autobusowe były takie same. Jest to dosyć skomplikowana materia.  

 

Radny P. Kusiakiewicz podziękował za taką inicjatywę. Dodał, że w gminach tj. Gizałki, Chocz jest problem z komunikacją 

i uczniowie klas ponadpodstawowych częściej wybierają Jarocin lub Kalisz. Zapytał, w jaki sposób będziemy finansować 

zakup autobusów. Czy jest jakiś układ proporcjonalny, w związku z tym ile, jaka gmina będzie dokładała środków.  

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że determinację w sprawie komunikacji wykazywał Burmistrz Dobrzycy. Później dołączyło 

Starostwo Powiatowe, którego koordynatorem jest Pan Damian Szwedziak. Analizuje i konsultuje o linie autobusowe w 

poszczególnych gminach. Później dołączyły się inne gminy.  

Dofinansowanie z KPO jest na ok. 90%. Nie ma jeszcze rozstrzygniętej kwestii od kiedy funkcjonowałby własny tabor. 

Rozstrzygniecie tego konkursu jest przewidziane na rok 2024.  

 

Radny G. Jenerowicz powiedział, że ostatnio mówił o odpowiedzi jaką otrzymał na interpelację na temat funkcjonowania 

połączeń kolejowych. Czy ta inicjatywa będzie uwzględniała również możliwość skorelowania połączeń klejowych do 

Kowalewa? Czy to będą autobusy, czy również kolej wąskotorowa? W odpowiedzi na interpelację było napisane, że są 

planowane rozmowy na ten temat. Czy są jakieś propozycje albo ustalenia?  

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że do tej pory przeszkodą w uruchomieniu komunikacji autobusowej był „nielegalny” 

parking przed dworcem PKP. W ciągu miesiąca zostanie zakończony parking w Kowalewie i będzie zakaz parkowania 

autobusów przed dworcem. Zaraz będzie przyjmowana uchwała o powierzeniu przez Starosto Powiatowe Gminie Pleszew 

realizacji zadania, czyli urządzenia całego placu przed dworcem. Tak powstanie zatoka, gdzie nie będzie możliwości 

zaparkowania. PL1 i PL2 będzie jeździła do Kowalewa. Po uruchomieniu autobusów z gminy Dobrzyca dojdą kolejne 

kursy dodatkowych linii. SKPL nadal pozostaje. Do rozmowy jeszcze nie doszło. Mamy inną obawę, czy w przypadku 

lepszej oferty przewozowej, czy autobusu, który będzie jeździł po całym mieście, ktoś zdecyduje się na transport koleją 

wąskotorową. Być może uda się pozyskać porozumienie z SKPL, aby w czasie, w którym autobus będzie miał dłuższą 

przerwę jeździła kolej, ale będzie to trudne. Nasza wolą jest dalsze dofinansowanie SKPL. 

 

Głosowano w sprawie: 

utworzenia związku powiatowo – gminnego „PPL – Pleszewskie Przewozy Lokalne”, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, 

Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXVI/582/2023 w sprawie utworzenia związku powiatowo – gminnego „PPL – 

Pleszewskie Przewozy Lokalne”. Uchwała stanowi załącznik nr 2 protokołu. 

 

b) przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023-

2030, 

 

Radny P. Kusiakiewicz zapytał, czy będziemy kontynuować Program „Kociołek”.  

 

Burmistrz A. Ptak odpowiedział, że nie wie. Ciężko jest powiedzieć, czym będziemy ogrzewać za 5, 10, 15 lat. W tamtym 

tygodniu mieliśmy spotkanie na Politechnice Poznańskiej z osobami, które projektują obiekty zeroemisyjne i na pytanie 

jaka jest przyszłość mówi się, by opalać wodorem. Na tę chwilę jest to drogie. Na tę chwilę, nie wiemy, w jakim kierunku 

to pójdzie.  
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Dokument jest przygotowywany po to, aby starać się o środki finansowe na transport publiczny, zieleń, ścieżki rowerowe.  

 

Z-ca Burmistrza A. Jędruszek dodał, że patrząc globalnie, nieuniknione są źródła odnawialne. Program „Kociołek” został 

przerwany z tego powodu, że jest kłopot w naszym mieście z dostawą gazu. Stacja redukcyjna w Marszewie jest 

niewystarczająca  do przekazywania większej ilości gazu. Nie mamy na to wpływu. Będziemy szli w kierunku paliw 

odnawialnych. Wodór jest nośnikiem, który ma w przyszłości zastąpić gaz ziemny. Na spotkaniu dowiedzieliśmy się też, 

że w tę stronę idzie również gospodarka niemiecka. Nadmiar produkcji z energii wiatrowej jest wykorzystywany na 

produkcję wodoru. Do pozyskiwania energii trzeba mieć odpowiednie sieci przesyłowe i to jest kolejny problem, który 

raczej do rozwiązania jest na poziomie krajowym. Kłopot jest również przy sterowaniu fotowoltaiką.  

 

Burmistrz A. Ptak dodał, że podstawą jest termomodernizacja obiektu. Jeśli nie oszczędzimy energii to robi się problem.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023-2030, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska, Jan 

Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Noskowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXVI/583/2023 w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023-2030. Uchwała stanowi załącznik nr 3 protokołu. 

 

c) zmiany uchwały nr VIII/54/2019 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do 

końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, dla których 

organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pleszew,  

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek powiedziała, że uchwała jest dostosowaniem do aktualnego wskaźnika waloryzacji, który został 

obwieszczony przez Ministra Edukacji i Nauki i wskazuje wartość kwotową pobytu dziecka, którą trzeba uiścić za pobyt 

dziecka poza podstawą programową. Każde dziecko bezpłatnie przebywa 5 godzin w podstawie programowej. Każda 

kolejna godzina jest odpłatna. W tej chwili proponujemy kwotę na poziomie 1,30 zł. Wzrost od poprzedniej stawki jest na 

poziomie 16 gr.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr VIII/54/2019 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w 

roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto 

i Gmina Pleszew,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska, Jan 

Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Noskowski 
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NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXVI/584/2023 w sprawie zmiany uchwały nr VIII/54/2019 Rady Miejskiej w Pleszewie 

z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w 

przedszkolach publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pleszew. Uchwała stanowi załącznik 

nr 4 protokołu. 

 

d) zmiany uchwały Nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie: 

Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2023, 

Z-ca Burmistrza I. Świątek powiedziała, że uchwała dotyczy czynności rachunkowej – przesunięcia środków, które nie 

zostały wykorzystane w roku 2022 na rok 2023 na konkretne zadania związane ze współpraca ze stowarzyszeniami.  

 

Radny G. Jenerowicz powiedział, że to 150 000 zł jest z tytułu niewykorzystanych środków uzyskanych z opłat za wydanie 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Jaka jest pełna kwota jeżeli chodzi o zezwolenia?  

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek odpowiedziała, że na rok 2023 jest kwota 500 000 zł, zwiększone o kwotę 150 000 zł.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie: Programu 

współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2023, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska, Jan 

Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Noskowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXVI/585/2023 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w 

Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie: Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023. Uchwała stanowi załącznik nr 

5 protokołu. 

 

Przewodnicząca ogłosiła przerwę.  

 

e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa ul. Armii Poznań w Pleszewie wraz z rozbudową skrzyżowania z ul.: Lipową, Malińską i 70 Pułku 

Piechoty na skrzyżowanie typu rondo”, 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że Miasto i Gmina Pleszew dofinansowuje to zadanie w kwocie 1 300 000 zł. To nie jest 

tylko dofinansowanie do drogi i ścieżki rowerowej, ale też do kanalizacji sanitarnej i wodociągowej. Do ścieżki rowerowej 

dokładamy 50%, a do drogi 30%.  

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa ul. 

Armii Poznań w Pleszewie wraz z rozbudową skrzyżowania z ul.: Lipową, Malińską i 70 Pułku Piechoty na skrzyżowanie 

typu rondo”, 
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Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej 

Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Jolanta Molska, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Hartleb, Eryk Kowcuń, Kinga Melka, Jan Noskowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXVI/586/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa ul. Armii Poznań w Pleszewie wraz z rozbudową skrzyżowania 

z ul.: Lipową, Malińską i 70 Pułku Piechoty na skrzyżowanie typu rondo”. Uchwała stanowi załącznik nr 6 protokołu. 

 

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej nr 

4335P w m. Kowalew w ramach zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa sieci dróg powiatowych na terenie 

Powiatu Pleszewskiego”, 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że jest to sama nakładka ulicy Dworcowej od drogi krajowej do dworca kolejowego. Od 12 

czerwca rozpoczynają się prace na peronie pierwszym dworca kolejowego. Inwestorem będzie PKP Polskie Linie 

Kolejowe. Trwają jeszcze rozmowy w sprawie remontu dworca. Liczymy na to, że poprawa tej drogi od drogi krajowej 

spowoduje, że odciążymy ul. Chrobrego i inne drogi.  

Tworzymy warunki, aby do Poznania podróżować 55 min.  

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej nr 4335P w 

m. Kowalew w ramach zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa sieci dróg powiatowych na terenie Powiatu 

Pleszewskiego”, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej 

Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Jolanta Molska, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Hartleb, Eryk Kowcuń, Kinga Melka, Jan Noskowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXVI/587/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na 

dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej nr 4335P w m. Kowalew w ramach zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa sieci dróg powiatowych na terenie Powiatu Pleszewskiego”. Uchwała stanowi załącznik nr 7 protokołu. 

 

g) przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew od Powiatu Pleszewskiego realizacji zadania pn. „Zagospodarowanie 

terenu przy dworcu PKP w m. Kowalew”,  

 

Radny G. Jenerowicz zapytał o zakręt w ulicę Dworcową w Kowalewie przy dawnej mleczarni. Czy na przyszłość można 

by zaplanować, aby była tam możliwość prawo skrętu?  

  

Burmistrz A. Ptak odpowiedzi, że ul. Dworcowa w Kowalewie jest w formie litery L. Dodał, że mówimy o części od drogi 

krajowej do dworca.  

 

Radny G. Jenerowicz poprosił, aby na przyszłość o tym pomyśleć.   
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Radny K. Szehyński powiedział, że na terenie naszej gminy przygotowujemy miejsca parkingowe. Tworzenie nowych 

połączeń (szybkie pociągi) nie mają racji bytu. Można inaczej, mniejszym kosztem osiągnąć dużo więcej.  

 

Radna R. Garsztka powiedziała, że chciałaby, aby PKP wyremontowało dworzec.    

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew od Powiatu Pleszewskiego realizacji zadania pn. „Zagospodarowanie terenu przy 

dworcu PKP w m. Kowalew”,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej 

Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Jolanta Molska, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Hartleb, Eryk Kowcuń, Kinga Melka, Jan Noskowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXVI/588/2023 w sprawie przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew od Powiatu 

Pleszewskiego realizacji zadania pn. „Zagospodarowanie terenu przy dworcu PKP w m. Kowalew”. Uchwała stanowi 

załącznik nr 8 protokołu. 

 

h) uchylenia uchwały nr XXX/291/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 22 kwietnia 2021 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego śródmieścia Pleszewa, 

 

Z-ca Burmistrza A. Jędruszek powiedział, że chodzi o uchwałę, o którą wnioskował jeden z naszych przedsiębiorców 

właściciel nieruchomości w śródmieściu miasta. Miał tam problem z porozumieniem się w sprawie pozwolenia na budowę. 

W związku z tym, że istniało zagrożenie, że swoich zamierzeń inwestycyjnych nie będzie mógł zrealizować, wywołana 

została ta uchwała. Obiekt został zakończony i odebrany, w związku z tym, uchwała jest niepotrzebna.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchylenia uchwały nr XXX/291/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 22 kwietnia 2021 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego śródmieścia Pleszewa, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej 

Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Jolanta Molska, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Hartleb, Eryk Kowcuń, Kinga Melka, Jan Noskowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXVI/589/2023 w sprawie uchylenia uchwały nr XXX/291/2021 Rady Miejskiej w 

Pleszewie z dnia 22 kwietnia 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego śródmieścia Pleszewa. Uchwała stanowi załącznik nr 9 protokołu. 

 

i) uchylenia uchwały nr XXIX/191/2005 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 24 lutego 2005 r. w sprawie poboru 

podatków i opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso,  
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Nie wniesiono uwag.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchylenia uchwały nr XXIX/191/2005 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 24 lutego 2005 r. w sprawie poboru podatków i 

opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej 

Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Jolanta Molska, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Hartleb, Eryk Kowcuń, Kinga Melka, Jan Noskowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXVI/590/2023 w sprawie uchylenia uchwały nr XXIX/191/2005 Rady Miejskiej w 

Pleszewie z dnia 24 lutego 2005 r. w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. Uchwała stanowi załącznik nr 10 protokołu. 

 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023 – 2035, 

 

Skarbnik A. Baurycza powiedziała, że wpłynęły środki na zwrot części podatku akcyzowego. Jest to kwota 953 187,31 zł 

i jest ona prezentowana po dochodach i wydatkach. Otrzymaliśmy również 150 991 zł z Ministerstwa Finansów na 

realizację dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem i wychowaniem dzieci ukraińskich w ramach 

Funduszu Pomocy. Z Ministerstwa Edukacji i Nauki otrzymaliśmy 18 620 zł na projekt „Poznaj Polskę” polegający na 

organizacji wycieczek szkolnych związanych z priorytetowymi obszarami edukacyjnymi. W tym projekcie bierze udział 

ZSP nr 2. Kwotę 18 360 zł otrzymaliśmy w ramach Funduszu Przeciwdziałania Covid na wypłatę dodatku węglowego.  

Jeżeli chodzi o wydatki, to zwiększamy je o kwotę 228 000 zł z przeznaczeniem na umowę na drugie półrocze w zakresie 

transportu zbiorowego linii PLA. 400 000 zł zwiększamy na opłaty za energię elektryczną w zakresie Oświetlenia 

Ulicznego i Drogowego. Nadal korzystamy ze sprzedaży rezerwowej. To nie jest sprzedaż po przetargu.  

800 zł przekazujemy na potrzeby sołectw i osiedli – na siedziby tych placówek. Wydatki majątkowe zwiększamy o 50 000 

zł na zadanie „Zagospodarowanie terenu przy dworcu PKP w miejscowości Kowalew”.  

Z uwagi na te zmiany, w Wieloletniej Prognozie Finansowej mamy korektę w zakresie załącznika nr 1 części finansowej. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023 – 2035, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej 

Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Jolanta Molska, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Hartleb, Eryk Kowcuń, Kinga Melka, Jan Noskowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023 – 2035, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej 

Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Jolanta Molska, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Hartleb, Eryk Kowcuń, Kinga Melka, Jan Noskowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXVI/591/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pleszew na lata 2023 – 2035. Uchwała stanowi załącznik nr 11 protokołu. 

 

k) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023. 

 

Z-ca Burmistrza A. Jędruszek powiedział, że na Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych radny B. Kaczmarek zapytał o 

kwotę, która była przesunięta w wysokości 39 000 zł na ekspertyzy. Jest to kwota przeznaczona na pozwolenia wodno-

prawne, które będą realizowane dla naszych separatorów oczyszczających wody opadowe z dróg. Jest ich 12 sztuk.  

Jeżeli chodzi o energię elektryczną, to w zeszłym roku byliśmy w grupie zakupowej na zakup energii elektrycznej. Ta grupa  

nie uzyskała niestety żadnej oferty. Na ten rok byliśmy zmuszeni podpisać umowy rezerwowe z Energą. W normalnych 

warunkach, energia kosztowałaby 2,63 zł netto, czyli ponad 3 zł brutto za kWh. Takie faktury otrzymujemy. Złożyliśmy 

odpowiednie oświadczenia, aby uzyskać ochronę i kwota powinna wynosić 0,79 zł za kWh, czyli około 1 zł brutto. W 

związku z tym, że Energa nie dopatrzyła się oświadczeń, obecne faktury są na kwotę 3-krotnie wyższą. Reklamujemy je. 

Przychodzą kolejne faktury mailowe korygujące, że reklamacje są uwzględnione, natomiast po fakturach korygujących 

mamy dodatkową pracę, ponieważ musimy rozksięgować faktury o podwyższonej wartości, później rozpisać faktury 

korygujące. Dotyczy to nie tylko Urzędu, ale także jednostek. Aby procedura była wdrożona, musimy najpierw tą wyższą 

fakturę opłacić 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej 

Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Jolanta Molska, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Hartleb, Eryk Kowcuń, Kinga Melka, Jan Noskowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej 

Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Jolanta Molska, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Hartleb, Eryk Kowcuń, Kinga Melka, Jan Noskowski 
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NIEOBECNI (1) 

Dariusz Dryjański 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXVI/592/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 

2023. Uchwała stanowi załącznik nr 12 protokołu. 

 

7. Sprawy różne. 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że Wielofunkcyjne Centrum Rozwoju budzi niezerowe emocje. Na wybudowanie Centrum 

decydujemy się w momencie zrealizowania podstawowych, elementarnych potrzeb w gminie, tj. edukacja, mieszkania, 

drogi. Jest do zrobienia jeszcze sporo, ale to, co zostało przyjęte na początku kadencji jest konsekwentnie realizowane. Są 

4 filary rozwoju miasta: edukacja, mieszkalnictwo, zdrowie i rynek pracy. Pleszewski biznes uzyskuje wsparcie, m. in. 

poprzez miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego. W tej chwili jest w trakcie opracowywania 16 miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego przy tak skąpej obsadzie wydziału. Prócz tego opracowujemy radykalną zmianę 

w studium. Budowanie dróg, uzbrajanie terenów również budzi kontrowersje, ale stwierdziliśmy, że jeżeli chcemy 

poszerzyć bazę podatkową i mają powstawać nowe miejsca pracy w takim zakresie, w jakim możemy, powinniśmy to 

wsparcie udzielić. Wielofunkcyjne Centrum Rozwoju to przede wszystkim miejsce, gdzie chcemy stworzyć warunki do 

rozpoczynania działalności gospodarczej. Chcemy również, aby była tam przestrzeń coworkingowa, czyli w sytuacji, kiedy 

praca zdalna, hybrydowa będzie się rozwijała, będzie zapotrzebowanie na tego typu przestrzeń. Są znane przypadki firm w 

Pleszewie, które mają zatrudnione po kilkunastu, kilkudziesięciu pracowników, którzy pracują zdalnie. Ma być tam również 

zaplecze gastronomiczno – konferencyjne, ale przede wszystkim uzupełnienie oferty Spółki Sport Pleszew, która kilka razy 

w roku dostaje zapytanie, na temat możliwości skorzystania z obiektów sportowych w Pleszewie. Podstawowym 

problemem jest brak hotelu. Myślimy, że będzie to na tyle dochodowe, aby niwelować koszty związane z funkcjonowaniem 

Parku Wodnego Planty. Będą to nowe miejsca pracy dla 10-15 osób. To są duże pieniądze, ale 12 lat temu, kiedy był 

rozstrzygany przetarg na Park Wodny Planty kosztował on 23 mln zł. Wtedy też pojawiały się pytania, czy jest to konieczne, 

bo jest pływalnia pod Pleszewem. Po 10-12 latach nikt nie kwestionuje zasadności budowy basenu w Pleszewie. Przez 30 

lat w Pleszewie nie powstał obiekt tj. hotel, a podczas rozeznania rynku widać, że jest taka potrzeba. Poprosił, aby nie 

sprowadzać tego budynku aby do hotelu. To jest tylko jeden z elementów.  

Od stycznia do teraz podpisano 31 umów na komercyjny wynajem sali wiejskich. W tamtym roku od sierpnia było tych 

umów 43. Można sobie zadać pytanie, czy sala wiejska powinna generować środki i być konkurencją dla restauracji.  

Przetarg był podzielony na dwa zadania. Pierwsze to było usunięcie kolizji energetycznej. Wystartowały dwie firmy, żadna 

z Pleszewa. Drugie zadanie to budowa Wielofunkcyjnego Centrum Rozwoju. Mamy do wykorzystania dotację blisko 11 

mln zł. Dodatkowo, nie jest rozstrzygnięta kwestia VAT-u, a według nas jest on do odzyskania. Jest to kwota około 4 mln 

zł. Tak naprawdę dysponujemy kwotą 15 mln zł. Dodatkowo, są negocjacje cenowe. W przetargu, który ogłosiliśmy, 

zapisaliśmy możliwość negocjacji cen. Jeżeli 5 ofert, które spełnią wymogi formalne i będą chciały podejść do negocjacji 

cenowej, to zakładamy, że ceny się jeszcze obniżą. W porównaniu z kwotą i zakresem, z którym był ogłaszany przetarg, w 

międzyczasie wpłynął szereg zapytań dotyczących klimatyzacji i rozszerzyliśmy  to zadanie o ten element. Zmieściliśmy 

się w kosztorysie, ale drugie zadanie, jakie miało być realizowane w okresie późniejszym wymagało rozebrania dachu w 

już wybudowanym budynku. Zaproponowane kwoty są kwotami rynkowymi. Zawsze mogło być taniej, ale „tanio to już 

było”. Widzimy to na przykładzie inwestycji, które realizowaliśmy 2, 3, 4 lata temu. Te ceny są już nieosiągalne. Mając do 

dyspozycji dotacje i potencjalny zwrot VAT-u i generowanie przychodów w przyszłości, jest to zasadne. Jeśli myślimy o 

rozwoju Pleszewa, musimy podejmować trudne decyzje. Oczywiście, każdy mieszkaniec może powiedzieć, że nie ma 

drogi, albo jego droga jest dziurawa, ale patrząc całościowo, jest to zupełnie inna sprawa.  

 

Radna J. Molska powiedziała, że kilka dni temu było otwarcie parkingu między ulicą Ogrodowa i Targową. Zaraz po tym, 

odezwało się kilkanaście osób z negatywnymi głosami, dlaczego przy okazji tak dużej inwestycji nie zrobiono ul. 

Strumykowej, która jest w stosunku do całości skrawkiem, a chcemy budować za „grube miliony” Centrum Rozwoju z 

hotelem. Poprosiła, aby Burmistrz na forum i w mediach społecznościowych wyjaśnił, dlaczego ta ulica nie została 

zrobiona.  

 

Z-ca Burmistrza A. Jędruszek powiedział, że mieliśmy całość koncepcji przebudowy tej części miasta, łącznie z ul. 

Strumykową. Nie mamy prawa dysponowania tą nieruchomością na cele budowlane i nie są uregulowane stany prawne. 

Część tej ulicy nie jest częścią Miasta i Gminy, a w związku z tym, że są tam spadkobiercy, trwają prace nad tym, aby ten 

grunt przejąć. Nie mieliśmy ze strony formalnej możliwości przebudowy tej drogi. W momencie uregulowania stanu 

prawnego, dokończymy tę inwestycję.  

Wpłynął wniosek do Gminy w sprawie wydania decyzji o warunkach zabudowy dla budowy dwóch biogazowni. 

Proponowane są do zlokalizowania przy drodze w kierunku Baranówka. Jedna z tych biogazowni opisana jest jako typowo 

rolnicza, a druga jako biogazownia większa (ma korzystać z wkładu energetycznego – odpady bio i kukurydza). Taką 



15 

 

informację przekazaliśmy również do przewodniczących osiedli oraz sąsiednich sołectw. Nie podjęliśmy decyzji w tej 

kwestii, ponieważ opracowujemy dla tego terenu plan zagospodarowania przestrzennego.  

Wpłynął wniosek o lokalizację wieży telefonii komórkowej przy ul. Piaski w okolicy przepompowni ścieków.  

 

Radny G. Jenerowicz powiedział, że przy Biedronce powstały stanowiska dla rowerów. To są tylko dwa stojaki. Rowery 

są parkowane przy miejscu na kosze. Celowe byłoby to, aby pojawiło się tam więcej miejsc dla rowerów.  

Przy ul. Sienkiewicza mamy placówkę pocztową. Można by poświęcić jedno miejsce parkingowe i stworzyć miejsce dla 

parkowania rowerów.  

Radny dodał, że nie działa inteligentne przejście dla pieszych na ul. Wojska Polskiego.  

W związku z działaniem przeciw alkoholizmowi, mówienie, że Państwo powinno coś  z tym zrobić, to jest trochę umywanie 

rąk. Dodał, że znalazł w Internecie, że jeżeli ograniczamy sprzedaż alkoholu w porze nocnej, to dotyczy to również stacji.  

 

Z-ca Burmistrza A. Jędruszek powiedział, że na nowym parkingu jest miejsce, które może być przeznaczone do parkowania 

rowerów i w najbliższym czasie zajmiemy się ta kwestią. Jeżeli chodzi o ul. Sienkiewicza, to przypatrzymy się temu.  

 

Radny K. Szehyński zapytał, czy może dostać informację na e-maila odnośnie mocy przerobowych biogazowni. Wpłynął 

wniosek o warunki zabudowy, czy wpłynął też wniosek o decyzję środowiskową?  

 

Z-ca Burmistrza A. Jędruszek odpowiedział, że jeżeli ktoś jest zainteresowany dokumentacją, to można podejść do 

Wydziału.   

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek powiedziała, że jeżeli chodzi o sprawy związane z uzależnieniami i alkoholem, najlepszym dla 

nas rozwiązaniem jest przygotowanie się do dyskusji. Chcemy przygotować w porozumieniu z Krajowym Centrum 

Przeciwdziałania Uzależnieniom szkolenia.   

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że najprawdopodobniej 9 maja 2023 r. o godz. 8:00 odbędzie się sesja nadzwyczajna online.  

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna zamknęła obrady LXVI sesji Rady Miejskiej.   

 

 

Protokołowała:                                                                                             Przewodniczący Rady: 

 Klaudia Witek                                                                                    Adela Grala-Kałużna  

 

  

 

Przygotował(a): Klaudia Witek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
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Wykaz załączników 

Załącznik nr 1 – lista obecności Radnych Rady Miejskiej, 

Załącznik nr 2 – uchwała nr LXVI/582/2023 w sprawie utworzenia związku powiatowo – gminnego „PPL – 

Pleszewskie Przewozy Lokalne”, 

Załącznik nr 3 – uchwała nr LXVI /583/2023 w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023-2030, 

Załącznik nr 4 – uchwała nr LXVI /584/2023 w sprawie zmiany uchwały nr VIII/54/2019 Rady Miejskiej w Pleszewie 

z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w 

przedszkolach publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pleszew, 

Załącznik nr 5 - uchwała nr LXVI /585/2023 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w 

Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie: Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023, 

Załącznik nr 6 – uchwała nr LXVI /586/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa ul. Armii Poznań w Pleszewie wraz z rozbudową 

skrzyżowania z ul.: Lipową, Malińską i 70 Pułku Piechoty na skrzyżowanie typu rondo”, 

Załącznik nr 7 – uchwała nr LXVI /587/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na 

dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej nr 4335P w m. Kowalew w ramach zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa sieci dróg powiatowych na terenie Powiatu Pleszewskiego”, 

Załącznik nr 8 – uchwała nr LXVI /588/2023 w sprawie przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew od Powiatu 

Pleszewskiego realizacji zadania pn. „Zagospodarowanie terenu przy dworcu PKP w m. Kowalew”, 

Załącznik nr 9 - uchwała nr LXVI /589/2023 w sprawie uchylenia uchwały nr XXX/291/2021 Rady Miejskiej w 

Pleszewie z dnia 22 kwietnia 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego śródmieścia Pleszewa, 

Załącznik nr 10 - uchwała nr LXVI /590/2023 w sprawie uchylenia uchwały nr XXIX/191/2005 Rady Miejskiej w 

Pleszewie z dnia 24 lutego 2005 r. w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów i 

wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

Załącznik nr 11 - uchwała nr LXVI /591/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pleszew na lata 2023 – 2035, 

Załącznik nr 12 - uchwała nr LXVI /592/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na 

rok 2023. 

 

 


